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Op 8 november 2017 heeft u artikel 38 vragen gesteld over het onderwerp: Regeling uitstallingen 
kernwinkelgebied Gouda. Onderstaand de beantwoording van uw vragen. 
 

1. Zijn de overwegingen die destijds ten grondslag lagen aan het stoppen van het 
uitstallingsbeleid niet meer van toepassing? Waarom wel of niet en graag zien wij dit per 
overweging toegelicht. En wat zijn nieuwe overwegingen om dit beleid toe te staan? Hoeveel 
handhavingscapaciteit wordt hier op gezet en ten koste van wat gaat dit? 

 
De overwegingen zijn nog steeds van toepassing. Binnen het kernwinkelgebied gold eerst een 
uitstalverbod. Destijds is hiertoe besloten omdat trottoirs vol werden gezet met uitstallingen wat de 
doorloop voor voetgangers en mindervaliden ernstig beperkten. Ook leverde dit gevaarlijke situaties 
op als voetgangers door de uitstallingen moesten uitwijken naar de weg. Het verbod om behoudens 
enkele uitzonderingen, helemaal niets te mogen plaatsen, ervaarden de ondernemers echter als te 
streng. Daarom is er in samenwerking met de SOG, de afgelopen jaren een pilot gedraaid waarin is 
geëxperimenteerd met een verruiming van de regels. Daarbij is goed gekeken waar het voorheen mis 
ging. Dit heeft zich verwoord in regels ten aanzien van de plaatsing, afmetingen en uitstraling. Middels 
deze regels willen wij voorkomen dat trottoirs volledig vol gezet worden met uitstallingen en dat 
daardoor gevaarlijke situaties ontstaan.  
 
Nieuwe overwegingen om deze regeling toe te staan is dat gedurende de pilot gebleken is dat 
uitstallingen een positieve werking hebben op de uitstraling en de levendigheid van de winkelstraten.  
 
Het vorige uitstallingsbeleid bleek in de praktijk moeilijk te handhaven. Dit riep onduidelijkheid op bij 
de ondernemers maar ook bij handhavers. Met de nieuwe regeling is niet alleen gekeken naar 
veiligheid en levendigheid, maar is vooral ook gekeken naar de handhaafbaarheid van het beleid. 
Regels zijn nu voor de ondernemers duidelijker te begrijpen, wat mogelijk dan ook weer leidt tot 
minder overtredingen. Met deze nieuwe regels is het beter te controleren of uitstallingen wel of niet 
voldoen aan de regeling. Wij gaan er vanuit dat de handhaving geen extra capaciteit zal kosten. 
Immers is het al een reguliere taak en zal  niet ten koste gaan van een andere taak. 
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2. Is onderzocht welke invloed dit beleid heeft op winkels in Gouda? En dan met name voor de 
kleine, lokale ondernemer? 

 
Ja, hier is onderzoek naar gedaan. Alvorens de pilot van start was gegaan, hebben ondernemers    
regelmatig het verzoek neergelegd om uitstallingen te mogen plaatsen. Gezien het toenmalige  
uitstalverbod moest er dan nee worden verkocht. De ondernemers ervaarden het verbod als te  
streng. In de pilot is geëxperimenteerd met een verruiming van de regels. De ervaringen van de pilot   
zijn verwerkt in de nieuwe regeling. Een verruiming van de uitstallingsregels biedt ondernemers meer  
mogelijkheden om uitstallingen te plaatsen en daarmee aandacht op hun winkels te vestigen om  
zodoende meer klanten te trekken. Zowel de kleine, lokale ondernemer als de grote ondernemer zal  
hier profijt van hebben. 
 

3. Gaat dit aanleiding geven tot meer open winkeldeuren in de stad? Zo nee, waarom niet?  
 
Wij zien geen relatie tussen het verruimen van de mogelijkheden tot het plaatsen van uitstallingen en 
het meer open houden van de deuren.  
 

4. Mogen levende dieren worden gebruikt voor uitstalling? En waarom wel of niet?  
 
Nee, de nieuwe regeling geldt enkel voor het plaatsen van voorwerpen.  

 
5. In hetzelfde AD stond in de editie van een dag eerder dat in Gouda vooral het feit dat we een 

historische binnenstad hebben, onze stad uniek maakt en het sterke punt van de stad is. Door 
meer uitstalling op de straten zal juist te verwachten zijn dat dit zoveel prikkels geeft dat het 
afleidt van onze historische uitstraling. Hoe ziet het College deze maatregel in het licht van de 
zorg voor onze historische binnenstad? Moeten de uitstallingen in overeenstemming zijn met 
het historisch karakter van onze prachtige stad? 

 
In de nieuwe regeling is opgenomen dat de karakteristieke cultuurhistorische waarden en sfeer van de 
binnenstad behouden moet blijven. Wij zullen hier ook op gaan toetsen.  
 

6. Is er rekening gehouden met wat deze maatregel betekent voor de toegang van onze stad 
voor mensen met een beperking? Hoe wordt voor deze mensen gezorgd dat zij geen extra of 
nieuwe hinder ondervinden? Wordt daarop gehandhaafd?  

 
Ja. Volgens de regeling mogen uitstallingen niet geplaatst worden op blindegeleidelijnen, als deze 
aanwezig zijn. Daarnaast staat in de regeling dat er altijd een vrije doorgang voor voetgangers, 
mindervaliden of mensen met een beperking over moet blijven. Hier zal op worden gehandhaafd door 
Stadstoezicht.  
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7. Is de maatregel getoetst aan het VN Verdrag voor mensen met een beperking? Hierbij ook rekening 
houdend dat ‘toegankelijkheid’ obv het Verdrag kan worden ‘afgedwongen’. Zijn winkeliers daarop 
gewezen?  

 
Zie antwoord op vraag 6. Verder zijn winkeliers met een folder en een brief gewezen op de nieuwe regeling 
en de daarbij behorende regels. Ook die ten aanzien van voetgangers, mindervaliden of mensen met een 
beperking.  
 

8. Is deze maatregel nadelig voor het bereik van Gouda per fiets? Zo niet, waarom niet? Geeft dit 
grotere kans op ongelukken op plekken waar gefietst mag worden? 

 
Nee. Uitstallingen mogen enkel binnen 1 meter uit de gevel geplaatst worden, behoudens enkele straten 
waar de doorgang smal is, daar mag men maximaal binnen 50cm uit de gevel uitstallingen plaatsen. Zo dicht 
langs de gevel mag men niet fietsen. Dit heeft dus geen gevolgen voor de plekken waar gefietst mag worden. 
 
Wij vertrouwen erop u met deze antwoorden voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
de secretaris,  de burgemeester, 

 
 
 

dr. E.M. Branderhorst  dr. M. Schoenmaker 
 
Geschatte ambtelijke capaciteit: 4 uur. 
 

 


